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Met het vertrek van Heusden telt de Regio Noordoost-Brabant nog maar tien gemeenten. Die tien denken na over hoe ze samen verdergaan.




De Regio Noordoost-Brabant (RNOB) is een wat wonderlijk samenwerkingsverband. Het hangt tussen de provincie en de gemeente in en anders dan bij die twee zijn er geen verkiezingen. Hier en daar klinkt dan ook het verwijt dat het algemeen bestuur, bestaande uit burgemeesters en wethouders, ondemocratisch is.




Welnee. De bestuurders nemen alleen besluiten die ze als collegeleden van hun eigen gemeente ook mogen nemen. Als goedkeuring van de gemeenteraad wettelijk nodig is, dan kloppen ze bij hun raden aan. Raadsleden krijgen ook nog eens de kans om zich op regionale bijeenkomsten stevig te bemoeien met de regionale samenwerking.




Afwezigheid




Vanavond is er in Oss weer zo’n bijeenkomst en zoals altijd is de raadsfractie van Hart er bij. En steeds weer schitteren dezelfde paar Meierijstadse partijen door afwezigheid – waarbij één van die partijen regelmatig laat horen wat er allemaal niet deugt aan de RNOB.




‘Kom eens kijken, lees de stukken die er over gaan en bezoek de lokale bijeenkomsten die er voor de fracties worden gehouden over regionale samenwerking’, liet Hart al vaak weten. Tevergeefs. Gisteravond was er, voorafgaand aan de bijeenkomst van vanavond,  weer zo’n lokale vergadering en weer waren er diverse fracties niet bij.




Zo jammer, want het gaat over belangrijke zaken. Gemeenten stemmen beleid met elkaar af op het gebied van duurzaamheid, leefomgeving, economie, ruimte, mobiliteit, wonen en arbeidsmarkt.




Die afstemming doet ertoe, want voorkomt dat dit deel van Brabant net zo spuuglelijk wordt als Zuid-Holland. Of net zo weinig werkgelegenheid heeft als Oost-Groningen. Of dat een snelfietsroute stopt bij de gemeentegrens. Om maar wat dwarsstraten te noemen.




Agrifood Capital




Overigens was Hart niet altijd enthousiast over de samenwerking. In het verleden werd geld uitgegeven aan de organisatie Agrifood Capital en dat was destijds weinig meer dan een reclamebureau. Dankzij de inzet van PvdA/GroenLinks in Vught, Hart in Meierijstad en diverse SP-fracties is die club omgevormd tot een organisatie die de overheidsbemoeienis bij agrarische bedrijvigheid coördineert.




Vanavond gaat het over niets minder dat de toekomst van de RNOB. Het huidige convenant, zeg maar set van afspraken, loopt eind dit jaar af. En dus moeten de deelnemende gemeenteraden het fundament leggen over hoe het daarna verdergaat.




Brief college aan gemeenteraad over nieuwe afspraken RNOBDownloaden




Heusden




Wat die toekomst ook wordt: het is zonder Heusden. Die gemeente doet nu nog mee met twee regionale samenwerkingsverbanden. Het is te danken aan de fusie in 1997 van Heusden, Drunen en Vlijmen tot die gemeente. Heusden en Vlijmen hoorden bij de regio ’s-Hertogenbosch en Drunen deed mee met wat toen nog Hart van Brabant heette.




[tekst gaat verder onder de foto]








Is het nou een pittoresk plaatsje of een potsierlijk openluchtmuseum? Hoe dan ook: Heusden hoort niet meer bij ‘ons’. 




Die combinatie vinden ze in Heusden niet handig en dus besloten ze tot een Hexit. Heusden verlaat de RNOB en kiest voor de regio Tilburg, formeel Midden-Brabant. Hart vertrouwt erop dat de Heusdense afvaardiging vanavond een emotionele afscheidsspeech houdt en daarna een rondje geeft.

                

				                
					
Om aan de behoefte aan huisvesting te voldoen, moeten er tussen nu en 2040 in Meierijstad bijna 6.400 nieuwe woningen worden gebouwd. Dat gaat niet lukken, denkt Hart. Een voorbeschouwing op de bijeenkomst van vanavond.




Vanavond gaat het over de woonzorgvisie van de gemeente Meierijstad. Die is nog niet af en juist daarom is het de moeite waard om meegenomen te worden in de bespiegelingen op weg naar dat stuk. Specifieker: om de enorme hoeveelheid aan informatie over dit onderwerp te ontvangen en daarop te kauwen.




Meierijstad groeit




Hart las niet alleen de gemeentelijke data, maar nam ook een duik in de informatie van de provincie. In een bijlage van een bijlage vond Hart een Excel-bestand met de prognose van het aantal inwoners: Meierijstad (nu ruim 83.000 inwoners) passeert in 2034 de grens van de 90.000 en telt in 2040 iets meer dan 92.000 inwoners.




En nee, soortgelijke groeicijfers gelden niet voor alle gemeenten in onze provincie of zelfs niet eens in heel onze regio. Buurgemeenten Boekel en Sint-Michielsgestel staan de komende decennia stil en in Cranendonk en in de enige echte Meierijstad ’s-Hertogenbosch is zelfs sprake van krimp.




[tekst gaat verder onder de foto]








Woningbouw in Veghel (archieffoto)




Overigens is qua behoefte aan huizen het aantal huishoudens belangrijker dan het aantal inwoners. Welnu: in Schijndel en Wijbosch samen groeit dat aantal tot 2040 met 15,7%, in Erp (inclusief Boerdonk en Keldonk) met 10,7%, in Sint-Oedenrode en kerkdorpen met 16,9% en in Veghel plus omliggende dorpen zelfs met 27,3%. In het laatste geval veroorzaakt het aanbod (in Veghel wordt relatief veel gebouwd) de enorme groei.




Iedereen is urgent




De opsomming van het aantal doelgroepen die speciale aandacht behoeven is zo groot dat Hart concludeert dat elke doelgroep op dat lijstje staat. In de stukken van het college, gedeeld als voorbereiding op de bijeenkomst van vanavond, gaat het over jongeren, ouderen en gezinnen. Over iedereen dus.




De opgave om statushouders op te vangen is trouwens zorgwekkend. Volgens het college gaat het om 180 mensen per jaar (dat zijn dus geen 180 woningen!). Voor de periode tot 2040 dus bijna 2.900 personen. Dat is bijna 30% van de bevolkingsgroei in die zestien jaar.




Hart is niet van de xenofobie en vindt dat wie op de vlucht is voor oorlog of dictatuur een veilig heenkomen verdient. Zoals Hart ook vindt dat kwetsbare groepen woningzoekenden niet tegen elkaar moeten worden uitgespeeld. Allemaal waar. Feit blijft dat de opgave op het gebied van woningbouw gigantisch is en de statushouders daarvan een fors deel uitmaken.




Wat ook waar is: als opeenvolgende VVD-kabinetten van volkshuisvesting geen woningmarkt hadden gemaakt, was de ellende nu niet zo groot geweest. De VVD-kabinetten verdomden het om woningbouw te subsidiëren en zo betaalbaar te maken en deden zelfs het tegendeel: ze legden woningcorporaties forse heffingen op. 




Algemeen belang




Wat het realiseren van nieuwe huizen niet gemakkelijk maakt, is dat de periode van eerste idee voor een bouwplan tot sleuteloverdracht behoorlijk lang is. Perioden van tien jaar zijn geen uitzondering. Hart sprak in 2021 al met omwonenden van bouwplan De Grote Braeck in Schijndel, drie jaar later zijn we pas toe aan de wijziging van het bestemmingsplan. En dan moet de omgevingsvergunning nog komen.




De eisen die de wet aan bouwplannen stelt zijn fors, bijvoorbeeld als het gaat om stikstofuitstoot en bescherming van flora en fauna. Daarnaast hebben omwonenden voor en na de vaststelling van een bestemmingsplan een stem – de ervaring leert dat zij vaak meer oog hebben voor persoonlijke belangen (parkeerdruk, schaduw, minder uitzicht, overlast tijdens de bouw) dan het algemene, publieke belang.




[tekst gaat verder onder de foto]








Mogelijke bouwlocatie in Sint-Oedenrode.




Hart is de zelfbenoemde partij van de burgerparticipatie en koestert dus het recht op inbreng. Hart combineert dat recht echter met de morele plicht om verantwoordelijkheid te nemen. Het komt er op neer dat omwonenden worden aangesproken op het algemene belang. Gemeente, initiatiefnemer of woningzoekenden kijken hen recht in de ogen en vragen of het verlies van fraaie uitzicht op een weiland het moet winnen van het verminderen van de enorme woningnood.




De bijeenkomst over de woonzorgvisie wordt vanavond gehouden in het bestuurscentrum in Sint-Oedenrode en begint om 19.30 uur.




Foto bij dit artikel: bouw van woningen, appartementen en buurthuis in de Schijndelse wijk Boschveld (archieffoto).






                

				                
					
Is een deel van een beoogde bouwlocatie in Sint-Oedenrode nou natuur of een gewone tuin? En hoe waardevol is de ‘groene wig’ in Schijndel als het om woningbouw gaat?




Het regent aan bouwplannen in Meierijstad en met die regen druppelen er ook allerlei bezwaren daartegen binnen. Vaak gaat het over hoe groen zo’n bouwlocatie is. Eergisteren ging het op deze website over De Grote Braeck in Schijndel. Een nieuw woonwijkje waar het nu nog agrarisch groen is. Er zijn vergelijkbare plannen.




KEM-terrein




Neem de het terrein tussen de Rooise straten Kofferen, Emmausstraat en Mater Lemmensstraat. Goed voor 26 woningen, waarvan dertien levensloopbestendige patiowoningen, vijf aaneen gebouwde rijwoningen en acht rug-aan-rug woningen. Netjes verdeeld over verschillende huur- en koopklassen. Het college noemt de locatie een ‘braakliggend terrein’ en daarmee is het gebied binnen de bebouwde kom ideaal voor nieuwe huizen.




Een bewoner van de Emmausstraat denkt er anders over en rept in een zienswijze over een ‘uniek stuk natuurgebied met beschermde diersoorten’. De man of vrouw schrijft over eekhoorns, een das, marters, vleermuizen, amfibieën, reptielen, beschermde insecten en vogels. Uit een ecologische quickscan bleek volgens het college dat er geen nesten en broedplaatsen zijn, maar de buurtbewoner zegt wel beter te weten.




Wat de reclamant ‘een uniek stuk natuurgebied’ noemt, is volgens het college een achtertuin. Een achtertuin van ‘een behoorlijke omvang’, maar nog altijd een achtertuin. Met schuttingen omzoomd zelfs.




Natuurnetwerk




Hart ging kijken en moest het mobieltje boven het hoofd houden om over die schutting heen foto’s te kunnen maken (foto). Dus ja, het is een afgesloten tuin. Wat niet betekent dat het geen natuurwaarden heeft. Eerder stortte Hart zich op de legalisering van een bedrijf bij Boskant en het terrein daar omvatte een tuin die door de provincie zelfs was aangewezen als onderdeel van Natuurnetwerk Brabant. Tuin en natuur hoeven elkaar dus niet uit te sluiten.




De reclamant gaat de strijd echter verliezen, want het college stelt terecht dat bij de ‘achtertuin op geen enkele wijze sprake is van een beschermd stuk(je) groen of bos’. Dat klopt. Het is groen en met een beetje goede wil zelfs een bos te noemen. Maar het is niet beschermd.




[tekst gaat verder onder de foto]








Is dit een tuin of een bos? Het te bebouwen perceel gefotografeerd vanaf Kofferen.




Hart is er stiekem blij mee, want wil graag dat er stevig wordt gebouwd. Woningbouw vraagt nu eenmaal om offers, stelde de partij al eerder. Wesley Maurix is raadscommissielid van Hart en zegt: ‘We kunnen niet fors bouwen en tegelijkertijd inbreidingslocaties en buitengebied ongemoeid laten’.




Schijndel




Op naar Schijndel, waar iets soortgelijks speelt in de zogeheten groene wig tussen de wijk Boschweg en de rest van Schijndel. Die wig is niet helemaal groen, want in het gebied aan de Hopstraat ligt een lpg-tank en -verkooppunt. Juist voor deze kavel is er nu een bouwplan: twee vrijstaande woningen.




Bouwen in de groene wig, kan dat zomaar? Nee, aldus een reclamant. Die deed zijn huiswerk, want laat via een zienswijze weten dat de gemeente eerder besloot dat de groene wig niet bebouwd mag worden.




Het college erkent dat, maar maakt voor deze plek een uitzondering. Want deze locatie was nimmer groen. Sterker: door ‘deze milieubelastende objecten’ te vervangen voor huizen is er sprake van ‘een ruimtelijke meerwaarde’. ‘En zo is het maar net’, aldus Wesley.




Groene Long




Aardig om te melden: in 2020 hield Hart in ’t Spectrum in Schijndel een bijeenkomst over woningbouw en toen ging het uitgebreid over deze groene wig, door een enkeling ‘de groene long van Schijndel’ genoemd. Een grote meerderheid in de zaal was er snel klaar mee. Volgens hen was die wig niet zo groen en is er vanwege het nabijgelegen buitengebied helemaal geen groene long nodig. ‘Daar bouwen? Ga vooral je gang’, aldus die aanwezigen. Waarna ze de avond zingend afsloten: ‘Rikkie, mag in een woning?’




[tekst gaat verder onder de foto]








Lambèr Gevers (links) interviewt wethouder Rik Compagne (Wonen, Hier) tijdens de bijeenkomst van Hart over woningbouw in 2020.




De bouwplannen De Grote Braeck, het KEM-terrein en de Hopstraat worden donderdag 21 maart besproken tijdens een commissievergadering. Die wordt gehouden in het bestuurscentrum in Sint-Oedenrode, begint om 19.30 uur en is thuis online te volgen.

                

				                
					
Eindelijk een fors woningbouwplan voor Schijndel. Iedereen blij. Nou ja, bijna iedereen…




Tussen de Schijndelse straten Plein, Langstraat en Venushoek komt, als de raad ja zegt, bouwplan De Grote Braeck. Een plan met 241 huizen in allerlei huur- en koopklassen. Hart is er blij mee, maar dat kan niet gezegd worden van mensen die op het gebied uitkijken.




Zienswijzen




Negen buurtbewoners dienden zogeheten zienswijzen in en die gaan onder meer over gevreesde geluidsoverlast, parkeerproblemen, lichtoverlast, luchtvervuiling, bouwverkeer, verlies van natuur en een omgevingsdialoog die niet goed zou zijn uitgevoerd.




Veel van die klachten kende Hart al, want raadslid Laurens van Voorst en toenmalige raadslid en nu raadscommissielid Lambèr Gevers hadden in 2021 al overleg met een vertegenwoordiging van bewoners van de Langstraat. Zij kijken op de nieuwe wijk uit. Hart hoorde de bezwaren aan, gaf wat tips en concludeerde dat het algemeen belang het op deze locatie tocht echt moet winnen van individuele wensen.




Vrij uitzicht




‘Ik wil mijn vrij uitzicht houden’, hoorden Lambèr en Laurens bijvoorbeeld. Het is een billijke wens, maar die verliest het van het belang om de woningnood te bestrijden. Sowieso is het recht op vrij uitzicht niet vastgelegd in wetten of verordeningen. Dat is maar goed ook, want dan zou de woningnood nog veel groter zijn dan nu al het geval is.




Ook andere kritiek van omwonenden kan worden weerlegd, zo blijkt uit de zogeheten nota van zienswijzen van het college. In een document van maar liefst 179 pagina’s (inclusief bijlagen, dat wel) gaat het gemeentebestuur gedetailleerd en, wat Hart betreft, overtuigend in op de bezwaren en kritiek.




Ondermaats




Diverse omwonenden klaagden over de omgevingsdialoog die de projectontwikkelaar hield. Dat overleg zou ondermaats zijn geweest. Hart was niet bij de bijeenkomsten, maar stelt vast dat het verslag van de dialoog (105 pagina’s!) een ander indruk wekt. Zelden zag de fractie een zo diepgaand en uitgebreid verslag waarin ook nog eens eerlijk alle kritiek van buurtbewoners is vastgelegd.




[tekst gaat verder onder de foto]








Uitzicht op de Grote Braeck.




Hart wil de bezwaarmakers trouwens niet wegzetten als zeurpieten. Laurens: ‘Mensen hechten doorgaans aan hun leefomgeving en koesteren de bestaande situatie. Daar is niets mis mee. Daar komt bij dat het voor niet ingewijden lastig is om plannen te lezen en om te doorgronden of en hoe ingrijpend de nieuwe situatie zal zijn.’




Woningzoekenden




Wat Laurens jammer wel vindt: ‘Zienswijzen en omgevingsdialogen geven maar een klein beeld van wat de lokale samenleving van een plan vindt. Zelden of nooit horen we in deze fase de woningzoekenden. Het zou goed zijn als tijdens een omgevingsdialoog een vertegenwoordiging van die forse groep aanwezig is. Dat kan tot begrip voor het plan of relativering van de kritiek leiden’.




Probleem is dat de omwonenden weten dat ze uitkijken op dat ene bouwplan en dat woningzoekenden niet weten of ze daar gaan wonen. ‘Zie woningzoekenden maar eens te verleiden aan zo’n gesprek mee te doen als ze niet weten of dit hun woonplek wordt.’ In zijn werk als communicatieadviseur kreeg Laurens het een keer voor elkaar. ‘En dat werkte voortreffelijk.’

                

				                
					
Resort De Molenheide blijft de gemoederen bezighouden. Hart ging op bezoek, boog zich over een rare motie en stelt vast dat de criminaliteit afneemt.




Of fractievoorzitter Mirjam van Esch en gemeenteraadslid Laurens van Voorst eens op de koffie wilden bij een delegatie van de Vereniging van Eigenaren van De Molenheide (VvE) bij Schijndel. De dame en heren daar wilden hun verhaal graag kwijt.




Woonwijkje




Mirjam en Laurens zieden ja, togen naar de resort en hoorden hoe sommige bewoners zich inmiddels hebben neergelegd bij de ontmanteling van het illegale (en tot voor kort gedoogde) woonwijkje. En hoe anderen er nog altijd flink buikpijn van hebben.




Hart kan er weinig aan veranderen. Het besluit om het park de oorspronkelijke recreatieve functie terug te geven is met instemming van een meerderheid van de raad nu eenmaal genomen – waarbij Hart trouwens tegenstemde vanwege het aantoonbare gebrek aan inspraak door die bewoners.




[tekst gaat verder onder de foto]








Mirjam van Esch van Hart op resort De Molenheide.




Het enige wat nu resteert is dat elke individuele bewoner wordt geholpen bij het vinden van een nieuw onderkomen. Hart heeft de indruk dat de gemeente dit humaan, weloverwogen en met tact doet, al hoorden Mirjam en Laurens bij hun bezoek aan de Vijverweg dat niet iedereen daar zo over denkt.




Spannende operatie




Zoals bekend is het resort onlangs gekocht door de gemeente. Dat was een spannende operatie. Zoals bij dit soort grote aankopen gebruikelijk is, moet de gemeenteraad ermee instemmen én moet het een tijdje geheim blijven. Een voorgenomen aankoop kan immers allerlei speculanten wakker schudden. Die weten dankzij het openbaar aangekondigde raadsvoorstel van de belangstelling van de gemeente, kopen de boel snel op en gooien er bij verkoop aan Meierijstad een flinke marge bovenop.




Bij die geheimhouding ging het mis. Lange tijd bestond de indruk dat dit kwam omdat de voorgenomen eigenaarswissel op de site van de Kamer van Koophandel was geplaatst. Tijdens het bezoek aan de VvE bleek echter dat het de gemeente zelf was die per ongeluk lekte: twaalf eigenaren van chalets kregen brieven met de mededeling dat de grond onder hun bezit zou worden verkocht.




Slordig, maar ook weer niet heel erg. Vooral niet omdat de verkoop gewoon doorging en behalve een laatste formaliteit (de daadwerkelijke levering van de grond) bijna is afgerond.




Eigenaardigheden




Daarmee zou het verhaal klaar zijn. Maar toen was daar plots een motie van Gemeentebelang. Uit een eerste versie van het voorstel bleek dat de indieners helemaal waren vergeten dat de toekomst van De Molenheide door de raad is bepaald. De partij schreef dat ze via de pers had vernomen dat het terrein een recreatieve functie gaat krijgen.




Het voorstel werd tot twee keer toe herschreven, maar bleef tjokvol eigenaardigheden staan. Zo was er het verzoek aan het college om bij een mogelijke tijdelijke wijziging van de bestemming een zogeheten omgevingsdialoog te houden. Dat gebeurt bij tijdelijke bestemmingen, zoals de plaatsing van flexwoningen en locaties voor asielzoekers, echter altijd al.




Een ander verzoek was juridische gezien nog dwazer. Bij zo’n tijdelijke bestemming zou het college de gemeenteraad moeten consulteren. Hoe Hart ook zocht in de gemeentewet en de verordening van de gemeenteraad – het begrip consulteren is daarin niet te vinden.




Het bestaat niet. De raad mag worden gevraagd om instemming met een plan of om een verklaring van geen bedenkingen, consultatie komt in het juridische woordenboek van de gemeente niet voor. Alleen FvD en SP stemden ondanks de fouten in met het voorstel. De andere partijen verwezen de motie naar de papierversnipperaar.




Criminaliteit




We sluiten positief af. De gemeente kreeg tijdens het bezoek van Hart van de VvE een compliment voor de succesvolle bestrijding van de criminaliteit op het resort. ‘Het is hier een stuk veiliger’, aldus een van de bestuurders.

                

				                
					
Het college is om: contante betalingen hoeven helemaal niet altijd met kostbare zuilen en andere fratsen. Soms voldoet een sigarenkistje.




Het voorstel van Hart om contante betalingen bij alle gemeentelijke diensten mogelijk te maken kreeg gisteravond tijdens de raadsvergadering geen meerderheid, maar leverde wel een belangrijke toezegging op van wethouder Jan Goijaarts (Financiën, CDA).




Inclusie




‘Iedereen kan meedoen in de samenleving’ is één van de vijf speerpunten van Hart. In het jargon van ambtenarij en politiek heet dat inclusie. Het betekent dat de gemeente bereid is geld uit te geven aan relatief kleine groepen, bijvoorbeeld aan de inwoners die om wat voor reden dan ook contante betalingen trouw blijven.




Het college rekende uit wat het kost om dat te regelen bij gemeentelijke balies, milieustraten, gemeentewerven, zwembaden en sporthallen. De kosten liegen er niet om: eenmalig bijna vijf ton en daarna jaarlijks ruim drieënhalve ton. Wat Hart stoort: het college vertelt wat het allemaal kost en doet ondertussen geen enkele moeite om een beetje mee te denken. Om te overwegen of er met minder geld tenminste íets mogelijk is.




Overzicht




Dat veranderde gisteravond gaandeweg het debat. Enkele partijen bleven hardnekkig volhouden dat inclusie gewoon niet te veel mag kosten: Gemeentebelang, VVD en CDA. Maar nogal wat fracties die tegen de motie van Hart stemden, lieten weten dat Hart een punt heeft.




Of het college tenminste íets kon regelen voor de groep contante betalers. Voor de ouderen die geen raad weten met pinnen en de mensen met een krappe beurs voor wie de portemonnee met cash geld helpt om overzicht te houden.




Sigarendoosjes




Goijaarts ging overstag en bekende dat het inderdaad allemaal niet zo veel hoeft te kosten. ‘Hier en daar kan het met een sigarenkistje met wat munten en briefgeld’, stelde hij vast.




Voor de zomervakantie laat de wethouder weten of en waar het kan. En of hij aan voldoende sigarenkistjes kan komen.




Betoog-cash-betalenDownloaden




Motie-vreemd-Hart-cash-betalen-1-1Downloaden

                

				                
					
Het Rijk maakt het de gemeente verdomd moeilijk om de gestelde doelen met betrekking tot duurzame energie te realiseren.




Dat blijkt uit antwoorden van het college op vragen van Hart. De fractie had al een poos niets gehoord over de voortgang met betrekking tot de regionale energiestrategie (RES), zeg maar het grootschalig opwekken van duurzame energie met velden vol zonnepanelen en windturbines.




Windturbines




Hoe het ermee staat, wilde Hart weten. Het antwoord van wethouder Menno Roozendaal (Energie, PvdA/GroenLinks) vat fractievoorzitter Mirjam van Esch van Hart samen met twee woorden: niet goed.




Antwoord college op vragen van HartDownloaden




Het Rijk was er al de oorzaak van dat in deze gemeente bijna geen windturbines kunnen worden geplaatst. Dat houdt verband met de landelijke regelgeving over aanvliegroutes van luchthavens, in dit geval van Eindhoven Airport en militair vliegveld Volkel.




‘Hart is er niet rouwig om’, zegt Mirjam. ‘We stelden al vast dat het bijna nergens in Nederland zo weinig waait als in Noordoost-Brabant. En verder vallen heel veel locaties af vanwege overlast. Een turbine dicht bij woonwijken mag om die reden niet.’




Biodiversiteit




Akkers vol zonnepanelen dan maar. Hart staat er niet bij te juichen, maar weet tegelijkertijd dat we met zijn allen toch íets moeten. Daar komt bij dat er van overlast geen sprake is en dat bij de juiste plaatsing de biodiversiteit er niet onder lijdt. Integendeel misschien wel: onder de panelen groeit onkruid en krioelen insecten, kom er maar eens om bij een veld vol Roundup.




Maar ook hier is het Rijk spelbreker. ‘Gezien het grote beslag op de schaarse ruimte in Nederland zijn zonneweides en zonneparken op landbouw- en natuurgronden, met enkele uitzonderingen, niet langer toegestaan’, besloot het Rijk onlangs. Om er fijntjes aan toe te voegen: ‘Tegelijkertijd blijven de afspraken in de RES (Regionale Energie Strategie) overeind staan’.




Hoe dan, minister Jetten?




Andere locaties




Wethouder Roozendaal laat in zijn brief aan Hart weten dat hij wacht op de Provincie. Op hoe ze de nieuwe rijskregels vertalen naar de Brabantse praktijk. Hart snapt niet waarom dat daar in Den Bosch zo lang moet duren, want de rijksoverheid is er harstikke duidelijk over.




Provincies moeten de nieuw bedachte volgorde van zonnestroom opnemen in hun eigen verordeningen, aldus het Rijk. Die nieuwe volgorde is: daken en gevels, gevolgd door ‘andere locaties’ en daarbij wordt in Den Haag gedacht aan parkeerplaatsen, stortplaatsen en langs wegen.




[tekst gaat verder onder het krantenknipsel]








Het Brabants Dagblad van vandaag.




Veel raadsfracties zullen er blij mee zijn, want die pleitten al vaak voor die volgorde. Waarop het college steevast liet weten dat de mogelijkheden op dat gebied al grotendeels zijn benut. En belangrijker: dat ze niet voldoen om de doelen te halen. Daarvoor is meer nodig.




Netcongestie




Roozendaal laat Hart verder weten dat ook de netcongestie een probleem is. Dat netbeheerders als Tennet en Enexis de opgewekte stroom niet kunnen opnemen. En dat terwijl de behoefte aan elektriciteit juist groeit omdat we met zijn allen van het gas moeten. Ook al een besluit van het Rijk.




De wethouder doet ondertussen zijn best met maatregelen op het gebied van energiebesparing en dat is mooi – wat je niet gebruikt hoef je immers ook niet op te wekken.




Hart ziet nog een ander lichtpuntje. Mogelijk lukt het niet om de doelen te halen en moeten we accepteren dat de zeespiegel stijgt en dat er andere milieuschade optreedt, maar we worden met zijn allen wél steeds beter in klimaatadaptatie.




Klimaatadaptatie, dat is leren leven onder veranderende omstandigheden. Terwijl stormen, droogte en overstromingen toenemen, neemt het aantal slachtoffers van die rampen decennium na decennium en eeuw na eeuw af. Echt waar.




Zul je zien dat het Rijk komt met een verbod op klimaatadaptatie.

                

				                
					
Eigen bewoners eerst en geen sociale woningbouw. Dat is de kern van twee pleidooien die afgelopen week klonken over de kleine kernen in Meierijstad.




Dorpsraad Keldonk stuurde afgelopen week de gemeenteraad een brief over woningbouw in dat dorp. Bijna tegelijkertijd was er donderdag in een vergadering van een raadscommissie een discussie om te bouwen huizen in kleine dorpen deels reserveren voor eigen inwoners.




Op de vlakte




Om met het laatste te beginnen: het ooit door fractie Lokaal geopperde idee van ‘bouwen voor eigen bewoners’ popte op tijdens de bespreking van het beeldkwaliteitsplan van een nieuw te bouwen buurt in Zijtaart.




Of die zestig tot zeventig huizen niet geheel of gedeeltelijk gereserveerd kunnen worden voor eigen inwoners, bedacht gemeenteraadslid Bertus van Berkel van het CDA. Een opmerkelijk verzoek, hij en de rest van zijn partij waren tegen dat idee toen Lokaal het in 2021 voorstelde.




Wethouder Jan van Burgsteden (Ruimtelijke Ordening, VVD) hield zich afgelopen donderdag op de vlakte. Terecht, want dit is het terrein van wethouder Rik Compagne (Wonen, Hier). Mogelijk dat hij hierover een voorstel doet in de woonzorgvisie waaraan momenteel wordt gewerkt.




Voorkeursbehandeling




Hart is niet voor zo’n voorkeursbehandeling, liet de fractie al weten toen Wern van Asseldonk, raadslid van Lokaal, er drie jaar geleden mee kwam. Er zijn praktische en morele bezwaren. Een praktische: hoe bepaal je of iemand ‘eigen volk’ is? Als een in Erp geboren dame gaat samenwonen met een jongeman uit, pak hem beet, Utrecht – is dat dan voldoende ‘zuiver Erps’? En waar houdt Erp op? Bij de grens van de bebouwde kom of doet een deel van het buitengebied ook mee? Welk deel dan?




En dan de morele: als in de hele EU sprake is van vrij verkeer van personen en Roemenen hun intrek mogen nemen in een appartement in Veghel, kunnen we dan van Mariaheide of een andere kleine kern een enclave maken?




‘Dat zit in de genen’




Daarmee komen we op een brief van de voorzitter van Dorpsraad Keldonk, afgelopen vrijdag digitaal bezorgd bij de raad. Hij pleit voor terughoudendheid bij het bouwen van sociale huur. Want de jongvolwassenen daar willen kopen, ‘dat zit in de genen van de Keldonkenaren’. En verder wil hij vooral jonge gezinnen, want zo houdt de basisschool bestaansrecht.




Brief dorpsraad Keldonk aan de raadDownloaden




Hart pleit er met klem voor de woningverordening, met een billijke verdeling tussen typen nieuwbouw (sociale huur, middeldure huur, goedkope koop en dure koop), voor alle dertien gelijk te houden. De fractie erkent dat in veel kleine kernen (niet alle!) de behoefte aan sociale huur klein is, maar waarom mag iemand uit Schijndel of Sint-Oedenrode niet in Keldonk gaan huren?




Hart begrijpt dat inwoners en dorpsraden van kleine kernen de historie, identiteit en cohesie van hun dorp koesteren. Echt. Maar dat mag er niet toe leiden dat die dorpelingen een soort van ijzeren gordijn rond hun dorp leggen.




Hart herinnert de dorpsraad van Keldonk er graag aan dat nota bene dát dorp is gebouwd op import. De kanaalgravers die zich er vestigden en waarvan de nazaten nog altijd in dat dorp wonen, kwamen voornamelijk uit Luik en Drenthe.

                

				                
					
Lekker makkelijk: het college verwijten dat de nieuwbouw van twee scholen in Sint-Oedenrode alweer duurder wordt en niet beseffen dat de raad daar zelf medeschuldig aan is.




Het is voor de vijfde keer dat de gemeenteraad zich volgende week buigt over multifunctionele accommodatie (MFA) De Groene Long in de Rooise wijk Kienehoef. Het ging al een keer over het bestemmingsplan, een ander keer over het geld voor de voorbereiding en tot twee keer toe over het geld voor de uitvoering. Volgende week neemt de raad daar voor de derde keer een besluit over.




‘Sinterklaas bestaat’




De reden is dat er alsmaar geld bij moet. De nieuwbouw voor twee scholen, een kinderdagverblijf, een sportzaal en nog wat andere maatschappelijke voorzieningen kosten ruim € 14,7 miljoen. Dat is ruim € 3 miljoen meer dan bij het vorige besluit vastgesteld.




Gisteravond ging het erover tijdens een vergadering van een raadscommissie. ‘Sinterklaas bestaat, hij zit daar’, probeerde raadscommissielid Pieter Siroen een Hans Wiegel-imitatie, wijzend naar wethouder Johan van Gerwen (Onderwijs. CDA). De theatrale aanval was nogal potsierlijk en vooral onterecht.




Zeuren en zeiken




Op de eerste plaats is er sprake van overmacht: de bouwkosten lopen vanwege schaarste aan materialen en personeel nu eenmaal op. En in de tweede plaats duurt het zo lang omdat de gemeenteraad alsmaar blijft zeuren en zeiken.




Zo ging het gisteravond alweer over een dojo, een turnvalkuil. En dat terwijl de raad vorig jaar al besloot dat de tijd van aanpassingen nu toch echt voorbij was. En toen moest het college ook nog reageren op een oprisping van een partij die de sporthal een meter langer en breder wilde. En wat gedacht van raadsleden die een pleidooi van een welzijnswerker overnamen voor een groter ontmoetingsruimte.




Ja, zo duurt het maken van een plan wel heel lang. En ja, zo wordt het dus altijd maar duurder.




Kinderopvang




Namens Hart vroeg raadscommissielid Jos Kaldenhoven (foto) aandacht voor de kinderopvang. En nee, hij pleitte niet voor een kostenverhogend raampje extra of een muurtje verplaatsen of andere bouwkundig geneuzel – Jos maakte een punt van wie eigenaar wordt van die kinderopvang.




[tekst gaat verder onder de foto]








De noordkant van het terrein waar MFA De Groene Long komt.




Dat zit zo. De MFA omvat twee scholen en elke school heeft een ander schoolbestuur. Waarmee de vraag opborrelt welk bestuur de kinderopvang mag ‘hebben’. Wat Hart betreft graag beide schoolbesturen samen: Verdi en SAAM. Dat voorkomt getouwtrek en dat een van de besturen via de opvang kinderen naar de eigen school lokt.




Geen dikke vrienden




Wethouder Van Gerwen gaat er zijn best voor doen, maar Hart twijfelt of hij het voor elkaar krijgt. Op de eerste plaats heeft Hart de indruk dat Verdi en SAAM nou niet bepaald dikke vrienden zijn – in Veghels Buiten traden ze onlangs op als stevige concurrenten bij het werven van schoolkinderen voor nog te bouwen scholen daar. En dan is er nog de vraag of twee besturen voor één kinderopvang juridisch of wettelijk wel kan.




Het besluit over de extra kosten valt volgende week tijdens de raadsvergadering. Die wordt gehouden in het bestuurscentrum in Sint-Oedenrode en begint om 19.30 uur. De vergadering is via deze link thuis online te volgen.

                

				                
					
UPDATE 22 FEBRUAR 10.20 UUR




Hart geeft niet op. Met een nieuwe motie probeert Hart het college alsnog te bewegen om contanten betalingen mogelijk te maken. Het college helpt met een doldriest besluit over een villa.




Tot gisteren was Hart nogal onzeker of een meerderheid van de raad meegaat met haar voorstel om het college op te roepen contante betalingen bij de gemeente te regelen. Het college heeft immers voorgerekend dat het nogal wat kost: eenmalig € 472.000 en daarnaast jaarlijks bijna vier ton vanwege, voor Hart onwaarschijnlijke, extra personeelskosten.




Villa van € 2,5 miljoen




Maar toen werd het woensdag 21 februari en ontving de gemeenteraad een brief van het college. Daarin staat dat in Erp een villa met zwembad en paardenstalling is gekocht voor bijna € 2,5 miljoen. Het aankoopbedrag ligt nét onder de grens waarvoor vooraf toestemming van de raad nodig is. Puur toeval natuurlijk.




Brief over aankoop af te breken villaDownloaden




Zo dadelijk wat het cash betalen daarmee van doen heeft. Eerst nog even over die aankoop. De villa staat op grond die nodig is voor Omnipark Erp. Deels voor de sportvelden en deels om later grond te ruilen met het waterschap dat in de buurt een waterberging wil realiseren.




Kopen en verkopen




Die villa doet er voor het Omnipark en de waterberging niet toe, maar de verkoper wilde zijn lap grond alleen kwijt als de gemeente ook de villa overneemt. Wat het college dus deed. Het college wil de boel na 2027 weer verkopen. Het is maar goed dat de regels voor zelfbewoning alleen gelden voor nieuwbouw, anders had de betrokken wethouder Johan van Gerwen (Gemeentelijk vastgoed en sportvoorziening, CDA) er nog zelf moeten gaan wonen.




De verkoper wist te regelen dat hij tot 2027 al genietend van zijn miljoenen in zijn soort van ‘gemeentelijke dienstwoning’ mag blijven zitten. Daarna verkoopt de gemeente het onroerend goed weer, waarmee Meierijstad een soort van speculant in onroerend goed wordt.




Het college telt € 2.476.500 neer voor villa, paardenstalling, zwembad en bijkomende kosten. Het was voor Van Gerwen vast even zweten – als het € 25.000 duurder was geweest, had hij vooraf toestemming moeten vragen aan de raad. Van Gerwen kwam met de schrik vrij, hij hoeft pas achteraf zijn zegen te vragen aan de raad.




[tekst gaat verder onder foto]








De grond en gebouwen die het college kocht voor bijna € 2,5 miljoen. En nou maar hopen dat de gemeenteraad er alsnog mee instemt en ook nog eens het bestemmingsplan wil wijzigen. 




En o ja: om het Omnipark te realiseren is een wijziging van het bestemminsplan nodig. De gemeenteraad moet dat nog doen. Stel u voor dat de raad nee zegt.




Koploper inclusie




Zo. Dit is het moment om terug te keren naar die, relatief gezien, schamele € 472.000 voor het cash betalen. Het belang ervan is door Hart al vaker verkondigd op deze site. Het college wil nota bene zelf ‘koploper inclusie’ zijn en daar horen investeringen bij.




Investeringen die doorgaans voor kleine groepen zijn, zo gaat dat nu eenmaal met inclusie. Gebarentolken kosten ook geld en trekken geen volle zalen. Zoals pakweg 95 van de honderd automobilisten geen parkeerplaats voor gehandicapten nodig hebben. En toch legt de gemeente die aan.




Brief college over kosten contant betalenDownloaden




Memo college over hoe eng contant betalen is en dat er straks kinderen geen zwemles meer krijgenDownloaden




Overigens is contant betalen ook relevant voor mensen met geldgebrek, die houden beter overzicht door niet te pinnen. Wat dan weer niet geldt voor de Erpse villaverkoper.




Jongeren betalen contant




Sinds gisteren heeft Hart nog een extra argument. Want terwijl het college per brief liet weten voortaan handelaar in villa’s te zijn, presenteerde De Nederlandsche Bank de resultaten van een onderzoek naar contant betalen. Daaruit blijkt dat 15% van alle transacties nog altijd cash worden gedaan en – houd u vast – onder jongeren van rond de 18 jaar zelfs 25%.




En verder vinden de Nederlandse overheid, de Nationale Ombudsman en de Europese Unie dat overheden contante betalingen moeten ondersteunen en mogelijk maken.




Vanavond beantwoordt Laurens van Voorst namens Hart vragen van andere fracties over de motie. De inhoudelijke behandeling is volgende week tijdens de raadsvergadering.




Motie-vreemd-Hart-cash-betalen-1Downloaden
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